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Zavedení takzvaných státních maturit, možnost hlásit se na tři střední školy nebo pomoc s
vymáháním dlužných alimentů přinášejí zákony, které bude přespříští týden schvalovat Senát. Jeho
schůze začne 4. června a lze předpokládat, že většinu předloh horní komora podpoří. Senátoři budou
rozhodovat také o vlastních předlohách a o tom, koho navrhnou prezidentovi na státní vyznamenání.

Vláda

Vláda schválila hlavní smlouvu o radaru, čeká na uzavření druhé

Vláda  v Teplicích projednala a oficiálně schválila hlavní česko-americkou smlouvu o vybudování
radarové základny v Brdech. K ratifikaci parlamentu ji předloží až společně s druhou, zatím
neuzavřenou dohodou o podmínkách pobytu amerických vojáků (SOFA), řekl novinářům premiér
Mirek Topolánek. V druhém dokumentu zbývá vyřešit ještě poslední problém, který se týká daní.

Topolánek se během dovolené v Itálii sešel s Berlusconim

Premiér Mirek Topolánek (ODS) se během dovolené, kterou v těchto dnech tráví v Itálii, sešel se
svým italským protějškem Silviem Berlusconim. Oba politici podle mluvčí vlády Jany Bartošové
hovořili především o nadcházejícím českém předsednictví v Evropské unii. Tato klíčová role čeká
Topolánkův tým v prvním pololetí příštího roku.

Vláda doufá, že uznání Kosova příliš nenaruší vztahy se Srbskem

Premiér Mirek Topolánek (ODS) i další vládní politici doufají, že středeční rozhodnutí kabinetu uznat
nezávislost Kosova příliš nenaruší tradičně dobré vztahy se Srbskem. Odvolání velvyslance z Prahy
ke konzultacím, kterým  Bělehrad na postoj české vlády reagoval, je podle premiéra pochopitelné.
Věří přesto v pokračování "velmi dobrých vztahů" mezi oběma zeměmi.

Vláda schválila vstup státu do společnosti Collegium Bohemicum

Stát vstoupí do obecně prospěšné společnosti Collegium Bohemicum, která se zabývá česko-
německými vztahy. Schválila to  vláda. Po jejím výjezdním zasedání v Teplicích to novinářům řekl
vicepremiér Jiří Čunek (KDU-ČSL). Stát se tak stane jedním ze zakladatelů společnosti.

Vláda chce znovu sjednotit lékařskou posudkovou službu

Lékařská posudková služba by se mohla v příštím roce opět sjednotit pod Českou správu sociálního
zabezpečení (ČSSZ). Předpokládá to novela zákona o zaměstnanosti, kterou  na výjezdním zasedání v
Teplicích schválila vláda. Novinářům to řekl premiér Mirek Topolánek (ODS).

ČR: Rozdělení nových funkcí v EU by mělo být vyvážené

Rozdělení nově vznikajících vysokých postů v EU by mělo být vyvážené a své zastoupení by v nich
měly mít i nové členské státy, je přesvědčen premiér Mirek Topolánek. Podle tiskového oddělení
vlády to  uvedl během večerního jednání se svými partnery z visegrádského skupiny (V4),



pobaltských zemí a Slovinska. Setkali se v Praze se šéfem Evropské komise José Barrosem po
zasedání Evropského jaderného fóra.

Vláda odsouhlasila plán stavby ústeckého justičního paláce

Vláda  odsouhlasila plán ministerstva spravedlnosti na stavbu nového justičního paláce v Ústí nad
Labem, která bude placena ze soukromých zdrojů. Po jednání vlády v Teplicích to novinářům řekl
hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc. Do ústeckého justičního paláce se má vejít 600 zaměstnanců
krajského i okresního soudu, státního zastupitelství a probační a mediační služby. Stejným způsobem
vláda  podpořila stavbu nové soukromé věznice v Rapoticích na Třebíčsku.

STEM: S politickou situací v ČR je spokojen zhruba každý čtvrtý

S politickou situací v ČR je spokojen zhruba každý čtvrtý, její kladné hodnocení se za uplynulý měsíc
zvýšilo o čtyři procentní body na 24 procent. Vyplývá to z květnového průzkumu agentury STEM,
který má ČTK k dispozici. Za uplynulý měsíc se také mírně zvýšila spokojenost lidí s prací vlády,
parlamentu i prezidenta.

Barroso ocenil české přípravy na předsednictví v EU

Předseda Evropské komise José Barroso  v Praze ocenil české přípravy na předsednictví v EU v roce
2009. Novinářům to řekl po setkání s premiérem Mirkem Topolánkem (ODS). Podle něj má
Topolánek jasnou představu o prioritách, které bude ČR prosazovat. Podle Barrosa bude Česko v
čele EU v klíčové době, kdy se budou formovat pravidla fungování unie podle lisabonské smlouvy.
Oba politici také doufají a věří, že smlouvu všechny členské státy ratifikují do konce letošního roku.

Senát

Senát bude maturity a přijímací zkoušky schvalovat v červnu

Zavedení takzvaných státních maturit, možnost hlásit se na tři střední školy nebo pomoc s
vymáháním dlužných alimentů přinášejí zákony, které bude přespříští týden schvalovat Senát. Jeho
schůze začne 4. června a lze předpokládat, že většinu předloh horní komora podpoří. Senátoři budou
rozhodovat také o vlastních předlohách a o tom, koho navrhnou prezidentovi na státní vyznamenání.

Senátoři si letos naplánovali pět desítek zahraničních cest

Celkem pět desítek zahraničních cest si na letošní rok naplánovali čeští senátoři v rámci výprav
svých výborů a komisí. V seznamu tradičně dominují evropské státy, nechybí ale ani zaoceánské
země. Například Chile, Laos, Malajsie a Thajsko, které tento měsíc navštívili senátoři z výborů
ústavně-právního a hospodářského.

Sněmovna

Ústavně-právní výbor chce omezit některé nové pravomoci policie

Sněmovní ústavně-právní výbor  navrhl omezení některých pravomocí, které mají policisté získat na
základě nového zákona o policii. Výbor ze zákona například škrtl ustanovení, podle nějž by policista
mohl žádat průkaz totožnosti jen kvůli "poskytnutí informace nebo vysvětlení".

Senátoři si letos naplánovali pět desítek zahraničních cest

Celkem pět desítek zahraničních cest si na letošní rok naplánovali čeští senátoři v rámci výprav



svých výborů a komisí. V seznamu tradičně dominují evropské státy, nechybí ale ani zaoceánské
země. Například Chile, Laos, Malajsie a Thajsko, které tento měsíc navštívili senátoři z výborů
ústavně-právního a hospodářského.

ČSSD odmítá sankce pro řidiče za volání policie k nehodě

Sociální demokraté rozhodně odmítají sankce pro řidiče za to, že zavolají policii k dopravní nehodě,
která nepřekročí stanovený limit způsobené škody. Na  tiskové konferenci to řekl stínový ministr
vnitra ČSSD František Bublan. "To je naše zásadní podmínka," zdůraznil. Sankce by podle Bublana
vyvolávala u řidičů strach a policii by se k nehodě báli zavolat.

Bezpečnostní výbor sněmovny schválil návrh zákona o policii

Sněmovní výbor pro bezpečnost  s některými úpravami schválil návrh nového zákona o policii a
dalších norem, které s ním souvisí. K těm nejzásadnějším změnám patří zrušení oprávnění
soukromníkům měřit v obcích rychlost řidičů radarem nebo vypuštění pasáže, která měla
pojišťovnám umožňovat získávat informace o prohřešcích řidičů. Tyto novinky obsahovala vládní
norma, která by měla platit od roku 2009.

Výbor sněmovny jednohlasně podpořil zřízení polárního centra

Jednohlasně  podpořili návrh na zřízení Národního centra výzkumu polárních oblastí členové výboru
Poslanecké sněmovny pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu. Centrum by mělo
koordinovat výzkumy v Arktidě a Antarktidě a reprezentovat českou polární vědu, řekl při
představování projektu poslancům Pavel Prošek z Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity v
Brně.

Zdravotní výbor sněmovny je pro převod úrazové nemocnice na Brno

Sněmovní výbor pro zdravotnictví  těsnou většinou hlasů podpořil poslanecký návrh, který počítá s
převodem Úrazové nemocnice Brno (ÚN) ze státu na město. Definitivně ale o této sporné předloze
rozhodne až dolní komora, a to zřejmě na své červnové schůzi. Návrh zákona předložili sociální
demokraté, ministerstvo zdravotnictví ho odmítá.

Prezident

Klaus jmenoval Plecitého znovu rektorem Policejní akademie

Prezident Václav Klaus  jmenoval rektorem Policejní akademie v Praze Vladimíra Plecitého. Čtyřleté
funkční období znovuzvoleného rektora na škole, která od roku 2003 patří ke vzdělávacím institucím
univerzitního typu, začne 1. července.

Parlament by měl prezidenta volit veřejně se souhlasem obou komor

Poslanci a senátoři by měli příště prezidenta volit veřejným hlasováním jen v případě, pokud by se na
tom shodly obě komory parlamentu. V opačném případě by zákonodárci hlavu státu vybírali tajným
hlasováním, tedy prostřednictvím volebních lístků. Počítá s tím návrh zákona o vztazích obou komor,
na jehož podobě se  shodli členové senátní ústavní komise. Definitivní podobu předlohy chtějí
dohodnout v červnu s partnerskou sněmovní komisí.

Zdroj: ČTK
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